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XLI. řádné jednání Náčelnictva Junáka 
 
1. Zpráva VRJ         

Br. starosta informoval o skončené dražbě šátků nejen skautských osobností. Celkově se 
vydražily za 77 tisíc korun. Dále informoval o tvorbě nových stanov ČRDM. V navrhovaném 
znění se výrazně změnila hlasovací práva v neprospěch velkých organizací. Junák tuto změnu 
odmítl podpořit. Blíží se volební shromáždění ČRDM. Junák kandiduje dva členy do 
představenstva, na místo 1. místopředsedy br. Cieslara. 
Ses. Vystrčilová ve svém materiálu upozornila na střet zájmů zpravodaje pro komunikaci. 
Br. Výprachtický přislíbil, že se tímto bude VRJ zabývat. Do června bude známé nějaké 
řešení. 
 

2. Změna krojového označení z důvodu nové stezky      
Chystá se změna krojového označení stupňů stezky (vzhledem k novým) a také výzev. 
Znaky – krystaly navazují na změny ve stezce. Ta je nově čtyřstupňová, je motivována 
dobrodružným světem 4 živlů a krystaly se k nim dobře hodí. Součástí návrhu je i přesunutí 
označení kvalifikačních stupňů na pravou kapsu kroje. Výzvy jsou doplněním tří orlích per.  
Sporné body se ukázaly u velikosti nášivky, doby nošení na kroji, chvíle, kdy si dítě nášivku 
na kroj umístí a barvy krystalů. Br. Cvrček dodal, že vodní skauti budou rovněž chtít na kroji 
nějak označit splnění vodáckých doplňků stezky. Krystaly se budou umísťovat na kroj před 
započetím plněním daného stupně. 
 

3. ZvOJ Krajinská České Budějovice          
NJ předběžně vyjadřuje souhlas se založením ZvOJ, jejímž hlavním úkolem je vedení 
hospodářských a správních agend základny „Krajinská“. Dále vyjádřilo svůj nesouhlas 
s řádnou registrací členů v ZvOJ Krajinská a s tím, aby se ředitelem této OJ mohl stát i nečlen 
Junáka. Předběžně pak souhlasí se zřízením ZvOJ, která bude primárně podřízena středisku a 
nikoli přímo NJ a s ukotvením pořádání vzdělávacích akcí jako součásti poslání ZvOJ 
Krajinská. 
 

4. Statut CVP            
NJ schválilo v prvním čtení statut Centra vzdělávání Parvula. 
 

5. Vyhodnocení změny způsobu poskytování dotací     
Br. Slunéčko předložil vyhodnocení změny poskytování dotací organizačním jednotkám, 
kterou schválilo Náčelnictvo Junáka pro rok 2007. Kraje odvedly velký kus práce. Nově mají 
možnost řídit podřízené jednotky. V dalších letech by se měla administrativa kolem dotací na 
krajích spíše zmenšovat. Pro všechny jednotky, resp. hospodáře se to stane běžnou záležitostí. 
Ekonomické oddělení KÚJ bude pracovat na dalších metodikách a bude kraje i nadále 
podporovat. Je škoda, že některé kraje stále nevyužívají rozdělování dotací jako nástroj, jako 
motivaci nižších jednotek. Naopak jsou kraje, které se snaží podřízené jednotky vést, pořádají 
pro činovníky školení apod. 
 

6. Návrh na udělení vyznamenání Medaile sv. Jiří     
Náčelnictvo i nadále trvá na tom, že nebudou udělována vyznamenání současným členům 
Náčelnictva Junáka. 
NJ podpořilo všechny návrhy podané naší KRJ. Vyznamenání doporučilo např. Jiřímu 
Kalendovi, Vladimíru Stránskému, Miroslavu Kubátovi a Karlu Švehlovi. 
 


